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Meneer de voorzitter, meneer de Gouverneur, meneer de 

Provinciegriffier, geachte leden van de deputatie, waarde 

collega’s, 

 

De budgetbesprekingen zijn traditioneel een moment om stil te 

staan bij de provincie en haar beleid en budget. Het eerste, 

zeer belangrijke, punt waar we niet omheen kunnen en eigenlijk 

ook niet omheen willen, is de hervorming en afslanking van de 

provincies. De voltallige Vlaamse regering, dus niet enkel N-VA 

maar ook CD&V en Open VLD heeft collegiaal besloten om de 

provincies te hervormen. Het is een logische beslissing die 

verder werkt op de interne staatshervorming die in de vorige 

legislatuur vorm kreeg. 

 

In de centrale commissie gebruikte de eerste gedeputeerde de 

term “turbulente jaren” om te omschrijven wat de komende 

jaren staat te gebeuren. Het is geen bewoording die ik zelf zou 

gebruiken. Ik omschrijf het liever positiever. De komende jaren 

zullen jaren van verandering zijn.  Verandering en vooruitgang. 

 

Want deze hervorming is een goede zaak. Het is een 

bestuurlijke hervorming en geen liquidatieoefening, zoals 

sommigen graag laten uitschijnen. Bestaande activiteiten, 

diensten en instellingen worden immers niet opgedoekt of 

stopgezet. Ze worden enkel overgeheveld naar een ander 
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beleidsniveau, dat beter geplaatst is om ze efficiënt uit te 

voeren. Uiteraard hoort bij die overheveling ook de bijhorende 

financiering en het personeel. De hervorming van het 

provinciale niveau kadert binnen een brede bestuurlijke 

hervorming. Daarin is de vraag niet wie levert goed of slecht 

werk maar wel hoe organiseren we onze overheid het efficiëntst 

en welk niveau speelt daarin welke rol. En laat ons duidelijk 

zijn: een efficiënte overheid is toch iets wat iedereen wil. 

 

De hervorming maakt het ook mogelijk dat de grootste Oost-

Vlaamse stad, - en de mooiste van Vlaanderen -, zelf ten volle 

haar verantwoordelijkheid zal kunnen nemen. En uiteraard is 

ook dat een goede zaak. 

 

Kortom, de hervorming van de provincies zoals ze nu voorligt, 

is een positief verhaal. Een verhaal waar bovendien niemand in 

verliest. Uiteraard brengt een dergelijke hervorming gedurende 

een bepaalde tijd onzekerheid met zich mee. Dat is inherent 

aan iedere staatshervorming, aan elke verandering. We hebben 

dan ook begrip voor de ongerustheid die er is bij de 

medewerkers en sommige gedeputeerden. Daarom herhaal ik 

nog eens: dit is geen liquidatieoefening.  De verdere 

verduidelijking komt zeker maar laat ons de Vlaamse regering 

de nodige tijd geven om deze hervorming grondig en degelijk 

uit te werken. Ik heb er alvast alle vertrouwen in. 
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Trouwens, niemand kan voorspellen wat de toekomst op 

langere termijn zal brengen voor de provincies. Iets zegt mij dat 

deze hervorming niet de finale hervorming zal zijn. Maar dat is 

koffiedik kijken. 

 

Het tweede punt dat ik vandaag wil aanhalen is de afschaffing 

van het provinciefonds. Er is in dit orgaan al heel wat verteld 

over die afschaffing. Meestal hetzelfde verhaal, door  dezelfde 

mensen. En ik denk dat het belangrijk is om bij dat verhaal toch 

enkele kanttekeningen te maken.  

 

Inderdaad, het provinciefonds wordt afgeschaft vanaf 2015 en 

inderdaad, de provincie heeft daardoor minder inkomsten. Maar 

laten we ook redelijk zijn. Het provinciefonds maakte slechts 

3% uit van de totale exploitatie-inkomsten. Het moord-en-

brand-schreeuwen is dus lichtjes overdreven. De afschaffing 

heeft onze provincie aangezet tot een efficiëntie-oefening. En 

die is eigenlijk toch wel bijzonder vlot verlopen als ik deze 

beleidsnota bekijk. Het beleid van deze meerderheid wordt 

gewoon verder gezet. Het antwoord van de deputatie op de 

laatste centrale commissie was zeer duidelijk. De enige echte 

beleidsdoelstellingen die in het gedrang komen zijn de 

bijkomende overname van recreatiedomeinen en waterlopen 
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categorie 3. Verder wordt alles gewoon uitgevoerd. De impact 

van de afschaffing van het provinciefonds is dus niet zo groot. 

 

Bovendien, en dit is echt essentieel, is het ook niet meer dan 

normaal dat ook de provincies hun duit  in het zakje doen en zo 

bijdragen aan de gigantische saneringsoperatie die het land 

momenteel ondergaat. Een sanering die zijn weerga niet kent 

en de grootste is sinds de tweede wereldoorlog. Een sanering 

die niet zomaar, voor het plezier wordt uitgevoerd maar die 

dient om de welvaart voor ons, onze kinderen en kleinkinderen 

veilig te stellen. Ik wil alvast niet moord-en-brand schreeuwen 

omdat de provincie daaraan moet bijdragen. Integendeel! 

 

Een derde punt waarover ik het wil hebben is het tekort van 42 

miljoen dat in de meerjarenplanning wordt dichtgereden. 42 

miljoen die eigenlijk relatief makkelijk wordt gevonden. Want de 

provincie bespaart eigenlijk geen 42 miljoen. Ze bespaart 18 

miljoen aan de uitgavenzijde en  26 miljoen komt van de 

inkomstenzijde. De indruk ontstaat dat men de weg volgt van 

de minste weerstand. 

 

Aan de uitgavenzijde kiest men in hoofdzaak voor generieke 

besparingen op alle beleidsdomeinen: -1% op de 

werkingsmiddelen, -2% op de personeelskredieten en slechts 1 

op 2 gepensioneerden vervangen ipv 2 op 3. Er wordt niet 
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gekozen om de eigen werking en taken te herevalueren of om 

een kerntakendebat te voeren. Er wordt eigenlijk tout court niets 

in vraag gesteld. Er wordt gewoon verder gedaan en dat is 

jammer. Dit was een uitgelezen kans om de provincie te 

herdenken en te herprofileren. Helaas is de kans gemist. Er 

wordt gekozen voor de makkelijke weg. 

 

Aan de uitgavenzijde worden er ook nog een aantal subsidies 

geschrapt en verminderd. Daar heeft onze fractie begrip voor. 

In tijden van sanering is het logisch dat er minder subsidies te 

verdelen zijn. Wij zijn hierover consequent op elk niveau, of we 

nu in de oppositie of de meerderheid zitten. Ik stel vast dat dit 

niet bij alle partijen zo is. Er zijn er die op het Vlaamse en 

federale niveau in de oppositie zitten en daar gigantische 

problemen hebben met het schrappen van subsidies. Hier 

maken ze deel uit van de meerderheid en lijken ze er absoluut 

geen problemen mee te hebben. Rechtlijnigheid is ver te 

zoeken. 

 

Het merendeel van die 42 miljoen moeten we dus aan 

inkomstenzijde gaan zoeken. 16 miljoen is een meevaller die 

men vergeten inschrijven was en 11,5 miljoen haalt men binnen 

door de verkoop van participaties. Dat laatste is verre van een 

structurele ingreep. Het is opnieuw kiezen voor de makkelijke 

weg.  
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Een vierde en laatste punt is uiteraard de beleidsnota. Wat ons 

vooral opvalt is dat het, ondanks de hervormingen en het 

verdwijnen van het provinciefonds, weinig nieuws bevat. Alle 

prioritaire beleidsdoelstellingen blijven gewoon dezelfde en er 

worden er ook geen toegevoegd. Het is geen oude wijn in 

nieuwe zakken, het is gewoon oude wijn. En dat vindt onze 

fractie bijzonder vreemd. Gezien de hervormingen die op ons 

afkomen hadden we op zijn minst verwacht dat de provincie 

zich daarop proactief en constructief zou voorbereiden. Het is, 

zoals ik al zei,  het moment voor de provincie om zich te 

herdenken en te herprofileren op basis van de toekomstige 

taakstelling. Dit element ontbreekt volledig in de voorliggende 

beleidsnota. Onze fractie betreurt dat enorm. Een nieuw 

kerntakendebat had, wat ons betreft, zeker moeten opgenomen 

worden in de prioritaire beleidsdoelstellingen.  Het is de grote 

tekortkoming in deze beleidsnota. 

Het is nu het moment om na te denken over hoe de provincie 

het verschil kan maken: niet hoe ze al bestaande activiteiten of 

subsidiestromen mee ondersteunt of denkt te versterken, maar 

waar ze uniek kan zijn… 

 

Daarnaast of net versterkend bij wat ik al vertelde blijven we 

ons bij heel wat keuzes van deze meerderheid vragen stellen: 

het buitenlands beleid en de internationale partnerschappen; 
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de visie en uitwerking van ontwikkelingssamenwerking; 

de versnippering van subsidies; 

het sponsoren van grote populaire wielerevenementen i.p.v. 

minder populaire bovenlokale sportevenementen; 

de te beperkte investeringen in ICT; 

de soap rond Lemberge; 

het provinciaal onderwijs; 

de gebrekkige communicatie in het windmolenplan; 

het beheer van de recreatiedomeinen; 

en natuurlijk de centralisatie en dan vooral de Leopoldskazerne. 

Het zijn maar enkele voorbeelden van thema’s waarover we 

grondig van mening verschillen. We komen daar in de komende 

budgetraden zeker nog op terug. 

 

Onze conclusie is duidelijk. 

Deze meerderheid  legt op vele slakken zout maar is vaak te 

versnipperd in haar beleid, legt niet de juiste accenten en maakt 

niet de juiste keuzes.  Ze laat bovendien de kans voorbijgaan 

om een nieuw kerntakendebat op te starten naar aanleiding van 

de hervormingen. En dat betreuren we. 

 

Als deze meerderheid toch de uitdaging zou aangaan en de 

hervorming ziet als een positief verhaal en een kans om zich te 

herdenken, dan zal ze in de N-VA fractie een constructieve en 

kritische bondgenoot vinden. 


